
Zápis z 35. výro čního členského shromážd ění 
Českého svazu chovatel ů masného skotu, z. s. 

Hotel Medlov, 18.9.2024 
 

Program: 

1. Prezence 
2. Zahájení 
3. Volba předsedajícího, návrhové a mandátové komise, zapisovatele a ověřovatelů 

zápisu 
4. Zpráva předsedy 
5. Vystoupení hostů 
6. Zpráva revizní komise za uplynulé období 
7. Zpráva o hospodaření ČSCHMS v hospodářském roce 2023/2024 
8. Návrh plánu činností svazu na další období, návrh rozpočtu 
9. Různé diskuze 
10. Usnesení 
11. Závěr 

 

1. Prezence 

Na VČS bylo pozváno celkem 1184 členů z toho 701 řádných členů, 471 zájmových a 12 
čestných. Přítomno (dle prezenční listiny): 68 řádných členů (z toho 4 prostřednictvím plných 
mocí), 4 zájmoví, 0 čestní členové, hosté a zaměstnanci svazu. Prezenční listina je k 
nahlédnutí na sekretariátu Svazu. 

 
2. Zahájení 

Schůzi zahájil z pověření Výboru PhDr. Jindřich Terč. 

- Schůze byla svolána v souladu se stanovami. 
- Přivítání hostů 
- Seznámení s programem VČS 
- Výzva k případnému doplnění programu – nevyužito 

Hlasování:  Kdo je pro program VČS – program schválen jednomyslně 

 

3. Volba p ředsedajícího, návrhové a mandátové komise, zapisova tele a ov ěřovatel ů 
zápisu. 
- Předsedající: PhDr. Jindřich Terč 
- Volební : Ing. Jungwirth Václav, Kamba Karel, Tvrdík Lukáš 
- Mandátová: Ing. Kovalová Olga, Slavík Lukáš 
- Zapisovatel: Ing. Biniová Zuzana, Ph.D. 
- Ověřovatelé zápisu: Novotný Milan, Ing. Dvořák Josef 

Hlasování: Schváleno ve všech bodech jednomyslně 



Usnesení:  Členská schůze volí předsedajícím členského shromáždění pana PhDr. Jindřicha 
Terče, zapisovatelkou Ing. Zuzanu Biniovou, Ph.D., a ověřovateli pány Milana Novotného a 
Ing. Josefa Dvořáka, členy volební komise (Ing. Václav Jungwirth (předseda), Kamba Karel a 
Lukáš Tvrdík) a členy mandátové komise (Ing. Olga Kovalová, Ing. Lukáš Slavík). 

 

4. Zpráva p ředsedy 
Přednesl předseda svazu Milan Novotný. 

Seznámil přítomné s činnostmi svazu v roce 2024 (výstavy, semináře, mezinárodní aktivity, 
projekty atd.), s počty chovů registrovaných v jednotlivých plemenných knihách, se stavy zvířat 
registrovaných v plemenných knihách, změnami v technologickém a softwarovém vybavení a 
v personálním obsazením ve svazu. 

Kompletní prezentace je uložena na webu www.cschms.cz.  
 
 

5. Prezentace host ů: 
a)  Ing. Petr Jílek – vrchní ředitel sekce ekologického zem ědělství, komodit, 

výzkumu a vzd ělávání MZe - seznámení se stávající agendou  MZe 
- Po 15 letech výskyt katarální horečky ovcí, zavedení mimořádných veterinárních 

opatření SVS, poslední potvrzená nákaza u Rokycan. Doporučil sledovat aktuální 
stav na www.svscr.cz. Předpokládá se, že omezení budou platit pro celou ČR. Je 
potřeba počítat s omezením exportu do třetích zemí. Některé země, například 
Uzbekistán, Kazachstán, už zakázaly dovoz skotu z ČR. 

- Národní dotace – cíl posílit cash flow v chovu krav BTPM. Program 20. D Zlepšení 
životních 
podmínek skotu chovaného v systému chovu bez tržní produkce mléka a výkrm 
býků – vyplaceny zálohy. Na rok 2025 se jedná o alokaci finančních prostředků na 
dotace ve výši 3,05 mld Kč na welfare krav BTPM. Výkrm býků se rovněž navyšuje, 
udržování genetiky (DT 2.A.) by mělo narůst z 230 mil. na 290 mil. Kč. 

- Evropské dotace – pro loňský rok nebyly vyplaceny zálohy, letos se začnu vyplácet 
ve 2 pol. roku (70 % z alokované částky). Není možné zahrnout ANC a eko platby. 
Doplatky dle harmonogramu výplat. 

- Připraveno páté kolo investic, příjem žádostí v říjnu. 3 mld. Kč v alokaci. 
- Legislativa v přípravě 

* Zavádí se možnost porážky skotu na farmě až 3 ks, možnost použití střelné 
zbraně k porážce. 
* Průvodní listy skotu v plně elektronické verzi 
* Kamerový systém na přejímce skotu na jatkách 

- Enormní tlak na posilování welfare ze strany Komise. 
b) Ing. Karolína Sedlá čková ČMSCH 

Seznámila s novinkami v ČMSCH. 

c) Ing. Ivan N ěmčovský  - ředitel Zväzu chovateľov mäsového dobytka, Slovenská 
republika 

- Seznámení se svazem a stavy skotu na Slovensku 
- Posiluje se sektor chovu krav BTPM, očekáváno je navýšení podpory chovu krav 

BTPM na Slovensku ze strany státu 
- Ocenil spolupráci a dobré kontakty s ČSCHMS 

 



6. Zpráva revizní komise 
Přednesl předseda revizní komise Adolf Loos: 

Představil jmenovitě složení revizní komise. Do RK byl v průběhu roku kooptován Ing. Miroslav 
Švec (na místo Ing. Vladimíra Šaška). Revizní komise se v minulém období sešla 4x, z toho 
3x na základě podnětů od chovatelů. Dne 8.8.2024 bylo v účetní firmě paní Šelepové 
v Brodcích provedeno seznámení s hospodařením Svazu od 1.7.2023 do 30.6.2024. Dotazy 
ohledně hospodaření směřované na paní Šelepovou a na ředitele Svazu pana Maláta byly 
zodpovězeny a doloženy písemnými podklady. Byla vedena diskuze o posunutí konce 
hospodářského roku z 30.6 na 31.12., RK nedoporučuje změnu v aktuálním roce. RK 
konstatuje, že došlo ke zvýšení aktivity ve vymáhání pohledávek a nemá výhrad k hospodaření 
spolku. Doporučuje členskému shromáždění účetní uzávěrku ke schválení (v rámci bodu č. 7 
programu). 

V průběhu roku řešila revizní komise několik podnětů ze strany chovatelů. Předseda stručně 
seznámil plénum s obsahem a odkázal na kompletní zprávu (v příloze). 

Revizní komise se účastnila jednání Výboru Svazu (v minulém období 9 setkání, z toho 6x 
online a 3x osobní účast. Revizní komise nemá výhrady k činnosti Výboru. 

Dotazy k činnosti RK:  

Proč nedoporučuje RK změnu hospodářského období?  

• Kolize účtování nákladů s příjmem dotací, v jehož důsledku vzniká nejistota v množství 
dostupných finančních prostředků. Zároveň by byla nutná změna Stanov. 

Kompletní zpráva Revizní komise je přílohou zápisu. 

 
7. Zpráva o hospoda ření ČSCHMS v hospodá řském roce 2023/2024 

Přednesl ředitel svazu Kamil Malát:  
Hospodaření k 30. 6. 2024 vychází ze schváleného rozpočtu, hodnotí ho jak výbor, tak k revizní 
komise. V letošním vykázal Svaz na konci hospodářského roku účetní zisk 933 000 Kč po 
zdanění. Při kontrole hospodaření v minulém období byl ze strany RK vznesen dotaz na 
přečerpání rozpočtu alokovaného na mzdy zaměstnanců. K tomu došlo v důsledku souběhu 
několika faktorů: 

- vyplacení mimořádných odměn jako kompenzací za nevyplacení těchto odměn 
v minulém období v důsledku finanční ztráty,  

- valorizace mezd,  
- vyplacení odstupného bývalému řediteli plemenné knihy Janu Kopeckému 
- navýšení odměny řediteli PK 
Kompletní uzávěrka je k nahlédnutí na sekretariátu Svazu a byla součástí pozvánky na 

VČS. 
 
Kontrolní hlasování: v sále přítomno 68 řádných členů/hlasů 
 
Hlasování: Kdo je pro schválení zprávy o hospodaření tak jak byla předložena? → Pro: 52, 
Proti: 0, Zdržel: 0 
 
Usnesení:  Členské shromáždění schvaluje zprávu o hospodaření za rok 2023/2024.  
 

 
8. Návrh plánu činností svazu na další období, návrh rozpo čtu 

Přednesl ředitel svazu Kamil Malát: 



Návrh přebytkového rozpočtu ve výši 32,58 mil. Kč na straně nákladů, příjmy ve výši 32,75 
mil. Kč (+170 tisíc Kč). Rozpočet vychází z výsledků hospodaření minulých let, s ohledem na 
objem obchodování a dalších plánovaných činností. 

Rozpočet je přílohou zápisu. Plán činnosti (prezentace) je zveřejněn na webu svazu. 
 

Kontrolní hlasování: v sále přítomní 65 řádných členů/hlasů 
 

Hlasování: Kdo je pro schválení rozpočtu na rok 2023/24? → Pro: 52, Proti: 0, Zdržel: 0 
 
Usnesení:  Členské shromáždění schvaluje návrh plánu činnosti a rozpočet na rok 2024/2025. 
 
Návrh plánu činnosti byl představen formou prezentace.  

Kompletní zpráva k nahlédnutí na sekretariátu svazu a na webových stránkách. 
 
PhDr. Terč vyzval k podání návrhů úprav plánu činností – bez návrhů. 
 

Hlasování: Kdo je pro schválení plánu činností na rok 2023/24? → Pro: 52, Proti: 0, Zdržel: 
0 
 
Usnesení:  Členské shromáždění schvaluje návrh plánu činnosti a rozpočet na rok 2024/2025. 

 
9. Různé a diskuze 
 

Novotný Milan: Ve spolupráci s Animalcem a jako výsledek mise do Filipín a Vietnamu vešla 
v platnost veterinární dohoda na vývoz masa do Filipín, veterinární podmínky pro export do 
Vietnamu jsou rozpracovány.  
 
Žďársky Luboš: Kluby nemají právní subjektivitu k obchodování, které na ně bylo předáno, což 
automaticky znamená řešení obchodních případů ve spolupráci s obchodními firmami. 
 
Káčer Pavel: představil se jako nový předseda grémia, požádal o podněty k činnostem grémia. 
Informoval o zřízení e-mailu gremium@cschms.cz. 
 
Kotajny Gustav: Dotaz na příspěvky ze strany zájmových členů. Malát: Zájmoví členové platí 
dle sazebníku členské příspěvky, pozitivum je i v posilování pozice svazu díky vyššímu 
množství členů. 
 
Žďárský Luboš: Dotaz na nákup ochranných prostředků pro zaměstnance, respektive jak řešit 
při odchodu. Novotný Milan: v souladu s vytvořenou směrnicí. 
 
Lukáš Miloslav: účast inspektorů na klubech. Je zájem o vzdělávání, ale aby byli určití 
inspektoři odborníky na určitá plemena, respektive přítomnost místně příslušného inspektora? 
Malát: Ano, je zájem, ale současně musí být řešeno v návaznosti na časové možnosti, přínos 
přítomnosti pro klub/inspektora a musíme brát v potaz také vzdálenosti ve vztahu k nákladům. 
Inspektoři by se měli specializovat na určitá plemena, potom jsou delší dojezdové vzdálenosti 
opodstatněné. 

 
10. Usnesení 

 
Usnesení přednesl předseda návrhové komise Ing. Václav Jungwirth.  
Usnesení je doloženo v příloze. 
 
Hlasování: Hlasováno bylo o jednotlivých bodech průběžně, proto vzali členové usnesení 
pouze na vědomí.  
 



11. Závěr  
 
Schůzi ukončil předsedající PhDr. Jindřich Terč ve 13:00 hodin.  
 
V Hotelu Medlov, dne: 18.9. 2024 
 
 
Zapsala:   Ing. Zuzana Biniová, Ph.D.           Ověřili:   

 
 
……………………………………       

        …………………………………… 
         Milan Novotný 
 
 
             

………..…………………………. 
Josef Dvořák 

 
  



Usnesení z Výro ční členské sch ůze 
Českého svazu chovatel ů masného skotu  
konané dne 18. zá ří 2024 na Hotelu Medlov 

 
 

I. Konstatuje: 
 

1. schůze byla řádně svolána dle stanov Svazu 
2. k datu konání schůze sdružuje celkově 1172 členů, 

z toho: 701 řádných • 471 zájmových • 12 čestných 
3. schůze se zúčastnilo 68 členů řádných s hlasovacím právem, 4 členů 

zájmových a 0 čestní 
 

II. Výroční členská sch ůze bere na v ědomí: 
 

1. Zprávu o činnosti svazu za hospodářský rok 2023/2024 
2. Zprávu revizní komise 
3. Diskusní příspěvky všech hostů a členů ČSCHMS 

 
 

III. Výroční členská sch ůze schvaluje: 
 

1. Zprávu o hospodaření svazu a účetní uzávěrku za hospodářský rok 2023/2024 
2. Návrh rozpočtu na hospodářský rok 2024/2025 
3. Návrh plánu činnosti svazu na období 2024/2025 

 
 
 

 
Hotel Medlov, dne 18. září 2024  
 
 
 

Ing. Václav Jungwirth 
předseda návrhové komise 

 
  



       

Zpráva revizní komise ČSCHMS 
pro výro ční členskou sch ůzi 

konanou v hotelu Medlov 18.zá ří 2024 

 

Revizní komise pracovala od minulé VČS ve složení předseda Ing. David Hruška (rezignace 
27.10.2023), členové Adolf Loos, Ing. Jan Hromas, Ing. Vladimír Šašek ml.(rezignace 
20.9.2023), Ing. Štěpán Šebelka,  

Ing. Miroslav Švec (kooptace 23.10.2023 za Ing.Šaška). 

Na základě rezignace Ing. Davida Hrušky na postu předsedy a člena RK (z důvodu 
jmenování předsedy Klubu Aubrac ) došlo k volbě nového předsedy RK a tím se po volbě 
10.11.2023 v Lanškrouně stal Adolf Loos. 

RK se za minulé období sešla 4x: 23.10.2023 online, 10.11.2023 v Lanškrouně, 27.11.2023 
online, 8.8.2024 Brodce nad Jizerou u externí účetní p. Šelepové. Hlavní důvod poslední 
schůzky bylo seznámení s hospodařením Svazu od 1.7.2023 do 30.6.2024. 

 

1) Hospoda ření Svazu 

Na základě žádosti předsedy RK zaslal ředitel Svazu s týdenním předstihem členům RK 
výsledky hospodaření včetně rozvahy a výkazu zisku a ztrát. Při vlastní kontrole měli členové 
RK dotazy na p. Šelepovou a ředitele p. Maláta, které byly zodpovězeny a doloženy 
písemnými podklady. 

Všechny dotace, o které se požádalo, byly vyplaceny. 

Dále byla debatována otázka, zda nepřistoupit ke změně konce ročního účetního období z 
30.6. na 31.12.. Zejména kvůli rozdílu zaúčtování nákladů při výstavách a dále vzhledem k 
tomu, že VČS následuje v září po účetní uzávěrce 30.6. a zároveň je menší zaneprázděnost 
komisařů i účetní, než v období na začátku nového kalendářního roku padlo doporučení 
zachovat stávající termín a popř. výstavu zaúčtovat jako náklady budoucích období. 

Revizní komise se kloní k názoru zachovat stávající stav.  

Suma pohledávek se od nasazení nového nástroje významně snížila. Pohledávky jsou 
nadále důsledně vymáhány a bude se důsledně pokračovat v jejich urgencích a následném 
uhrazení dlužníky. 

RK k hospoda ření Spolku nemá výhrad. Detaily jsou v zápise z 8.8 .2024 

 

2) Zaslané podn ěty RK 

 

K rukám předsedy RK byl zaslány 26.10.2023 podněty od p. Milana Bílka k Jednání Klubu 
chovatelů plemene Aberdeen Angus v Telči dne 20.10.2023  

 



Podnět č.1 

Pozdní zaslání podkladů ke schůzi pro bod „č.5 Schválení jednacího řádu klubu“  

Vyjádření RK                                              

Nebyl porušen Jednací řád Spolku v čl.2 §7 bod 2. 

Doporučení – znovu projednání Jednacího řádu Klubu AA a opětovné schválení.  

Odůvodnění – podklady nebyly včas zaslány členům PK k jejich prostudování a 
připomínkování, aby tak došlo ke vzájemné shodě všech členů PK AA. 

Detaily jsou v zápise z 27.11.2023 

 

Podnět č.2 

Usnesení k bodu jednání č. 6 Zastoupení chovatelů Aberdeen Angus v Klubu. Dle mého 
názoru je text usnesení v rozporu se stanovami Svazu. Usnesení č. 6 najdete v příloze na 
fotografii jelikož zápis ani dokumenty zatím nebyly poslány. 

Text usnesení přepsaný z fotografie: 

Členská schůze Klubu chovatelů Aberdeen Angus Českého svazu chovatelů masného skotu, 
z.s. pověřuje Asociaci chovatelů Aberdeen Angus, z.s., aby ho dle par. 16 bodu 3 písm. b 
zastupovala při výkonu následujících činností: 

1. Organizace jednání a členských shromáždění 
2. Zastupování chovatelů na tuzemských a mezinárodních jednáních 
3. Prezentace chovatelů na webu a jiných mediích 
4. Organizace chovatelských akcí, zejména výstav a svodů 
5. Hospodaření s finančními prostředky Klubu 
6. Obchodní a jiná hospodářská činnost 

Při výkonu těchto činností je Asociace chovatelů Aberdeen Angus povinná zastupovat 
všechny členy Klubu. 

Vyjádření RK 

RK rozhodla, že bod 1,2,3,4 a 6 jsou v souladu se Stanovami Spolku s odkazem na § 16. 
Bod 5 hospodaření s finančními prostředky Klubu nelze dle RK přenést na jiný právní 
subjekt, jako je v tomto případě Asociace chovatelů Aberdeen Angus, z.s. 

Detaily jsou v zápise 10.11.2023 

 

Podnět č.3 

Žádost o podklady ze strany Svazu k avizované podpoře konání „WATM2023“ 

Vyjádření RK  

RK nabyla přesvědčení, že tento dotaz není předmětem pro RK, jelikož nemá charakter 
podnětu. Jsou to věci veřejné s odkazem na zápis ze schůze Výboru z 7.3.2023. Finanční 
podpora této akce byla odsouhlasena Výborem a tato finanční podpora byla realizována. 

 



Detaily jsou v zápise 10.11.2023 

3) Činnost výboru ČSCHMS 

Výbor Svazu se v minulém období sešel 9x. Z toho 6x online, 3x osobní účast (Nepomuk, 
Hradištko po Medníkem, Chrást u Chrudimi. 

Jednání se účastní předseda RK. Ze všech jednání jsou pořízeny zápisy, k dispozici na 
stránkách ČSCHMS. K činnosti Výboru není připomínek. 

 

V Hoře Svaté Kateřiny 15.9.2024  

za RK ČSCHMS Loos Adolf 

 

  



 

Návrh rozpo čtu svazu pro hospodá řský rok 2024/2025  

    
Náklady  Příjmy  

mzdy, odvody, pojištění 13 000 000 Kč KUMP 5 300 000 Kč 

telefony, internet 200 000 Kč registrace býků 1 750 000 Kč 

poštovné 200 000 Kč výběry býků 1 750 000 Kč 

registrace býků (ČMSCH, a.s.) 450 000 Kč PK (POP, výpisy atd.) 2 000 000 Kč 

DHM, opravy a údržba 300 000 Kč testace SNP  7 400 000 Kč 

vedení účetnictví + daňové služby 150 000 Kč dotace - genomika 3 300 000 Kč 

výstavy 2 400 000 Kč dotace - lineární hodnocení 1 400 000 Kč 

semináře 120 000 Kč dotace - zveřejňování 1 400 000 Kč 

nájmy + energie 350 000 Kč dotace - PK 2 000 000 Kč 

publikace, propagace 1 000 000 Kč dotace - výstavy 2 400 000 Kč 

náklady výbor+předseda 350 000 Kč dotace - semináře 120 000 Kč 

členské příspěvky ost. organizacím 40 000 Kč dotace - KUMP 210 000 Kč 

reprezentace 100 000 Kč vyfakturované poštovné 150 000 Kč 

nákup materiálu 300 000 Kč inzerce, prodeje 350 000 Kč 

zahr. reprezentace (konference atd.) 500 000 Kč webKUMP 90 000 Kč 

pracovní náklady 200 000 Kč členské příspěvky 1 500 000 Kč 

ostatní nákl. (pr. oděvy, poplatky…) 250 000 Kč projekt genomika 1 380 000 Kč 

poplatky (banka, notář atd.) 40 000 Kč úroky 250 000 Kč 

weby, SW, HD, licence, servery 1 300 000 Kč     

testace SNP - ČMSCH, a.s. 7 100 000 Kč     

testace SNP - chovatelé 2 500 000 Kč     

Interbeef 130 000 Kč     

cestovné- zaměstnanci 50 000 Kč     

služební auta - odpisy 750 000 Kč     

služební auta - PHM, pojištění, servis 800 000 Kč     

    
celkem 32 580 000 Kč celkem 32 750 000 Kč 

    
Rozdíl    170 000 Kč 


